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Hartheim killing centre & Nazi euthanasia in "Upper Danube". Historical reappraisal, documentation, education

 
in German:
Tötungsanstalt Hartheim & NS-Euthanasie in „Oberdonau“. Historische Aufarbeitung, Dokumentation, Vermittlung

Project

 

Description

The project Hartheim killing centre & Nazi euthanasia in "Upper Danube" aims to conduct research on various aspects of Nazi euthanasia in
Hartheim Castle and the Reichsgau Oberdonau as well as Nazi health and population policies. It is also dedicated to the racist and antisemitic
aspects of the care and treatment of people with mental illnesses and disabilities, such as the Jewish victims of Nazi euthanasia. Among other
things, research is to be conducted into the biographies of the people who were persecuted or murdered, corresponding documents and materials
are to be collected and archived, and prepared for use in the exhibition. In addition, the present submission includes the revision or adaptation of
the educational programme offered at the Hartheim Castle Site of Learning and Remembrance in the course of the renewal of the permanent
exhibition "The Value of Life".

in German:
Das Projekt Tötungsanstalt Hartheim & NS-Euthanasie in „Oberdonau“ setzt sich zum Ziel, Forschungen zu verschiedenen Aspekten der NS-
Euthanasie in Schloss Hartheim und dem Reichsgau Oberdonau sowie der NS-Gesundheits- und Bevölkerungspolitik zu betreiben. Es widmet
sich auch den rassistischen und antisemitischen Aspekten der Betreuung und Versorgung von Menschen mit psychischen Krankheiten und
Behinderungen, wie beispielsweise den jüdischen Opfern der NS-Euthanasie. Unter anderem soll zu den Biografien der verfolgen bzw.
ermordeten Menschen geforscht, entsprechende Dokumente und Materialien sollen gesammelt und archiviert sowie für den Einsatz im
Ausstellungsbetrieb aufbereitet werden. Hinzu kommt in der vorliegenden Einreichung die Überarbeitung bzw. Adaptierung des pädagogischen
Angebots des Lern- und Gedenkortes Schloss Hartheim im Zuge der Neugestaltung der Dauerausstellung „Wert des Lebens“.

Applicant

Castle Hartheim Association

in German:
Verein Schloss Hartheim

Website

http://www.schloss-hartheim.at

Location

Austria |  show on map 
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Archive

Type

Academic / scientific projects

Funding

National Fund budget

Please note

The project contents and descriptions are based primarily on the submissions of the project applicants. These submissions are edited for
publication and translated into English. Although it is subjected to rigorous checks, the National Fund does not guarantee the accuracy or
completeness of the information provided.
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https://maps.nationalfonds.org/prgis/project/5686?lang=en

